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Høringssvar afgivet af:  IDRÆTTENS SAMRÅD 

Dato:  18. september 2020  

 

HØRINGSSVAR:  
 

Hvad er det der sker i Høje Taastrup Kommune? 

➢ Udvikling med Nærheden, Tåstrupgaard, Høje Taastrup C kræver en stor 

indsats for borgere der vil være aktive. 

➢ Læringshuset Nærheden vil trække store veksler. 

➢ 9.000 flere borgere i HTK fra 2020-2024 iflg. HTK’s egen prognose. 

➢ 5.000 flere børn og unge skal være medlem af foreningerne. 

➢ ”Bevæg dig for livet” – visionsaftalen indgået med DIF og DGI.  

o Mener vi slet ikke noget med den? 

➢ Corona – er heller ikke en gratis omgang. 

➢ Udvikling af Idræt i Hedehusene – nu hvor Hedehusene Skole og 

Charlotteskolen formentlig skal nedrives. 
 

 

FKU01 SELVEJENDE IDRÆTSANLÆG 

                             - Effektiviserings krav på 2,5 pct. 

 

• I flere år har idrætscentrene været pålagt besparelser. 

• Når det sker det ene år efter det andet, medfører det en reduktion i de ting vi kan 

udføre og med risiko for at det sker med mindre kvalitet end det er ønskværdigt.   

• Vedligeholdelsen vil blive ramt. 

• Bemanding: Der vil formentlig blive behov for at skære i bemanding på anlæggene, 

og dermed vil serviceniveauet også blive ramt. 

• Det er vores opfattelse, at der ikke gennemføres de nødvendige bygningsmæssige 

tiltag, som der er behov for i idrætscentrene. 

• Vi forstår ikke sammenligning med andre i sammenligningsgruppen.  

• Det er netop et stort ønske, at Idrætscentrene skal virke som stærke magneter – 

noget man ser i flere andre kommuner. Derfor skal disse Idrætscentre ikke svækkes. 

 

 

FKU 04 - Tilskud til Eliteidræt og talentudvikling ophører 

 

• Forslaget har været fremme flere gang og også sidste år.  

• Der er indgået en Visionsaftale med DIF og DGI om ”Bevæg Dig for Livet”. Det vil 

være en utrolig dårlig start og skidt signal at sende til omverdenen. 

• Hvis tilskuddet til området fjernes, vil det gå ud over talent- og elitearbejdet, som er 

så vigtigt for de pågældende foreninger. 

• Vi vurderer det også vigtigt, at Høje Taastrup Kommune har en god politik på 

området, og at der følger en vis sum penge med.  

• Eliteklubberne betaler allerede i dag en meget stor del af deres eliteudgifter selv.  

• Det manglende tilskud kommer til at påvirke aktivitets-/ambitionsniveauet eftersom 

det vil være meget vanskeligt / umuligt at finde penge andre steder. 

• HTK profilerer sig på deres dygtige eliteudøvere, det hænger dårligt sammen med at 

spare netop her.  

• Udøverne og de frivillige ledere i klubberne har med bortfald af tilskuddet derfor ikke 

mulighed for at realisere de mål der er sat på elite- og talentudvikling. 
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ØU02 - Reduktion af budget til vedligeholdelse af kommunens bygninger  

 

• Reduktionen går ud over en af vore mærkesager, nemlig vedligeholdelse af lokaler / 

bygninger til brug for idrætten.  

• Der er tidligere reduceret, og det er meget dyrt at spare på dette område. 

• Borgerne i kommunen er mere tilbøjelige til at dyrke idræt hvis faciliteterne er i orden 

og de fremstår tidssvarende. 

• Det er vores anbefaling, at denne besparelse tages op til revision. 

• Corona – situationen kan kræve visse tiltag, og her tænker vi bl.a. på debatten om 

indeklima, badefaciliteter osv. 

 

 
 

 


